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REVISTA PRESEI 
 
 

 Federația SANITAS organizează un miting în Piața George Enescu, urmat de un marș de protest către Piața Victoriei 
Federația SANITAS organizează joi, în Piața George Enescu din Capitală, un miting de protest față de tergiversările 
practicate de guvernanți privind problemele cu care se confruntă sănătatea și asistența socială din România, 
conform unui comunicat al Federației. 
Potrivit președintelui federației, Leonard Bărăscu, la miting sunt așteptate să participe "cel puțin 8.000 de 
persoane". 
Mitingul va fi urmat de un marș de protest către Piața Victoriei, ce se va desfășura în intervalul orar 12:00 — 
14:00 pe traseul Piața George Enescu — Bulevardul Gheorghe Magheru — Piața Romană — Piața Victoriei. 
Membrii SANITAS sunt nemulțumiți de forma actuală a Legii — cadru nr. 153/2017 despre care afirmă că 
generează o mulțime de inechități și discriminări în sistemul de salarizare din sănătate și asistență socială. 
"De luni de zile, guvernanții nu fac decât să mimeze interesul față de domeniile pe care ei înșiși le-au decretat < >. 
Sub pretextul respectării Programului de guvernare, adoptă măsuri care se dovedesc a fi, în realitate, în 
defavoarea angajaților din Sănătate și Asistență socială. Cum cred ei că vor opri plecarea personalului medical din 
sistemul public, fie în afara țării, fie către privat, cu măsuri care au ca efect scăderea veniturilor acestora, 
pierderea tichetelor de masă în 2018, creșterea numărului de gărzi suplimentare obligatorii sau dezbinarea 
echipelor medicale din spitale?", a precizat Leonard Bărăscu, președintele Federației SANITAS, în comunicat.  
 
Principalele solicitări ale sindicaliștilor din sănătate vizează eliminarea plafonului de 30% pentru sporurile 
specifice sistemului sanitar și de asistență socială, aplicarea integrală a creșterilor salariale pentru toți angajații 
din sănătate și asistență socială începând cu 1 martie 2018, renunțarea la creșterea normei de bază (gărzi 
suplimentare obligatorii) pentru medici, renunțarea la transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, 
deoarece acesta va anula creșterea salarială de 25% prevăzută de lege, acordarea tichetelor de masă pe tot 
parcursul anului 2018, negocierea și semnarea Contractului Colectiv de Muncă la nivel de sector de activitate.  
 
Programul de proteste al Federației SANITAS a început în a doua jumătate a lunii septembrie.  
 
După mitingul de joi, Consiliul Național SANITAS va decide asupra oportunității declanșării grevei generale în 
sistemul sanitar și de asistență socială.  
 
Reprezentanții Federației Sanitas au participat miercuri la întâlnirea propusă de Guvernul României cu 
organizațiile sindicale din domeniul sănătății și asistenței sociale.  
 
Conform unui comunicat al federației, premierul Mihai Tudose, viceprim-ministrul Ion Marcel Ciolacu, ministrul 
Finanțelor Publice, Ionuț Mișa, ministrul Muncii și Justiției Sociale, Lia — Olguța Vasilescu, ministrul Sănătății, 
Florian-Dorel Bodog, ministrul Consultării Publice și Dialogului Social, Gabriel Petrea și consilierii acestora au 
încercat să găsească puncte de vedere comune cu partea sindicală, pentru soluționarea problemelor privind 
salarizarea în sistem, acordarea tichetelor de masă, regulamentul de sporuri și alte inechități și omisiuni ale Legii-
cadru nr. 153/ 2017 privind salarizarea bugetară.  
 
Vineri, 20 octombrie, urmează să aibă loc o nouă întâlnire, în care se vor analiza principii și variante de modificare 
a Anexei 2 a legii—cea referitoare la salarizarea personalului inclus în Familia ocupațională de funcții bugetare 
"Sănătate și Asistență Socială".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ce se întâmplă cu salariile și pensiile. Ministrul de Finanțe dă asigurări: „Sunt bani!” 
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Ministrul de Finanţe, Ionuţ Mişa, a declarat miercuri, la Antena 3, că sunt bani pentru pensii și salarii. 
„Sunt bani de salarii și pensii. Sunt bani pentru toate proiectele pe care Guvernul le-a prevăzut(...).Sunt aruncate 
tot felul de știri false, lucrurile au confirmat ulterior că au fost zvonuri”, a afirmat Ionuţ Mişa. 
Ionuț Mișa: Impozitul pe venit scade de la 16% la 10% 
Ministrul finanțelor spune că impozitul pe venit va fi de 10% pentru toate persoanele, inclusiv pentru cei cu salarii 
de sub 2.000 de lei. 
„Scăderea de la 16% la 10% va intra în vigoare de la 1 ianuarie 2018 pentru absolut toate veniturile”, a precizat 
Mișa. 
În campania electorală PSD anunța că impozitul pe venit va scădea de la 16 % (2016) la 0 % la 1 ianuarie 2018 
pentru salariații care au minim 2.000 de lei brut pe lună și de la 16 % la 10 % (2018) pentru cei cu un salariu brut 
lunar de 2.000. 
Întrebat ce se întâmplă cu impozitul zero pentru salariile mai mici de 2.000  de lei, Ionuț Mișa a răspuns: „Această 
măsură nu va fi implementată”. 
Mișa: Se reduc contribuțiile sociale de la 39% la 35% 
Ministrul de Finanţe a făcut precizări privind contribuțiile sociale. 
De la 1 ianuarie 2018 contribuţiile sociale vor fi de 35%, reduse de la 39,25%, şi vor fi datorate exclusiv de angajat. 
„Va mai fi o taxă de 2% care va reveni angajatorului. Pentru categoriile de muncă clasa I și clasa a II va plăti 
angajatorul contribuțiile”. 
Ministrul Finanțelor: Am avut creștere economică de 6,1%. 
PIB-ul României a crescut cu aproape 22 de miliarde, a ajuns la 837 de miliarde. 
„Vreau să vă dau o veste bună în premieră. În 2018 PIB-ul potențial va ajunge la 906,6 miliarde. Este o expansiune 
a economiei. Este cel mai mare PIB din istoria României”, a mai spus ministrul Finanțelor. 
„Această creștere semnificativă este cea mai mare din Uniunea Europeană”, a adăugat el. 
Întrebat de unde vine această creștere economică, Mișa a răspuns: „Este un proces de guvernare solid, viabil, PSD 
a intrat cu un program bine definit”. 
„Programul este urmărit pas cu pas pe fiecare dintre măsuri. Foarte multe dintre ele sunt cunoscute. Faptul că ne-
am ținut de acest program, aceste măsuri au creat o relaxare a fiscalității. Implementarea acestor măsuri a 
generat creșterea”, a opinat el. 
Potrivit ministrului, „creșterea economică nu este bazată doar pe consum”. „Există un mix: creșterea consumului, 
investițiilor, e un an agricol foarte bun”, a spus Mișa. 
(Sursa: Antena 3) 

 Călin Popescu Tăriceanu sesizează CCR în cazul Belina 
 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat că luni va depune la Curtea Constituţională (CCR) 
sesizarea privind un presupus conflict juridic între puterea judiciară şi cea executivă determinat de deschiderea de 
către DNA a dosarului Belina. 
”Luni depun la CCR sesizarea despre care am vorbit”, a adăugat preşedintele Senatului. 
Potrivit ordonanţei întocmite de procurori, în anul 2013, prin acţiunea concertată a unor persoane cu funcţii 
publice, părţi din Insula Belina şi Braţul Pavel (cu suprafaţă de 278,78 hectare, respectiv 45 hectare), situate în 
albia minoră a Dunării, au trecut ilegal din proprietatea statului în proprietatea judeţului Teleorman şi în 
administrarea Consiliului Judeţean Teleorman, pentru ca, doar la câteva zile, să fie închiriate tot ilegal unei firme 
private.  
(Sursa: Antena 3) 
 

 Președintele Klaus Iohannis - joi și vineri la Bruxelles, la Consiliul European și summitul PPE 
Președintele Klaus Iohannis va participa joi și vineri, la Bruxelles, la reuniunea Consiliului European, în cadrul 
căreia vor fi discutate, în principal, subiecte privind migrația, agenda digitală a Uniunii, securitatea și apărarea, 
relațiile dintre UE și Turcia, dosarul nord-coreean. 
Potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale, la Consiliul European va fi abordată și tema referitoare la 
viitorul UE, context în care va fi discutată Agenda Liderilor, document propus de președintele Consiliului, care 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
detaliază calendarul și subiectele ce ar urma să fie discutate de liderii europeni până la finalul primului semestru 
al anului 2019. 
De asemenea, va avea loc o sesiune în format UE27 dedicată discuțiilor referitoare la retragerea Marii Britanii din 
Uniune, în vederea evaluării progreselor înregistrate până în prezent în procesul de negociere. 
Administrația Prezidențială precizează că șeful statului român va sublinia, referitor la migrație, importanța 
monitorizării fluxurilor migratorii pe ruta Mediteranei de Est, pentru o mai bună gestionare a acestora. Totodată, 
Iohannis va sublinia că implementarea Declarației UE — Turcia trebuie să rămână o prioritate pentru Uniune. 
La discuțiile despre agenda digitală, șeful statului va susține necesitatea ca Piața Unică Digitală să devină deplin 
funcțională cât mai repede posibil. În plus, Iohannis va sublinia că securitatea cibernetică este un element 
determinant pentru buna funcționare a acestei piețe. 
În ceea ce privește politica europeană de apărare, șeful statului îi va informa pe membrii Consiliului European cu 
privire la decizia țării noastre de a participa la procesul de cooperare permanentă structurată (PESCO) chiar de la 
lansarea acestui proces, preconizată pentru luna decembrie a acestui an. 
Președintele Klaus Iohannis va evidenția importanța relației dintre Uniunea Europeană și Turcia, statul turc fiind 
un partener strategic al UE și un aliat NATO, cu rol relevant în zona Mării Negre. 
Conform Administrației Prezidențiale, șeful statului se va referi și la evoluțiile din dosarul nord-coreean care 
generează îngrijorare, reprezentând o amenințare gravă la adresa securității globale. "Președintele Klaus Iohannis 
va sublinia că România susține eforturile comunității internaționale pentru soluționarea pe cale pașnică a crizei 
din Peninsula Coreeană și că obiectivul major este denuclearizarea completă, verificabilă și ireversibilă a 
peninsulei coreene", arată sursa citată. 
În contextul reuniunii Consiliului European, Klaus Iohannis va participa și la Summitul Partidului Popular European 
și va avea întâlniri cu președintele PPE, Joseph Daul, și secretarul general al PPE, Antonio Lopez-Isturiz. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parlament - Dumitru Chiriță, ales președinte al ANRE 
Senatorii și deputații au adoptat, în ședința de miercuri, proiectul de hotărâre privind numirea președintelui, a 
unui vicepreședinte și a doi membri în Comitetul de reglementare al Autorității Naționale de Reglementare în 
Domeniul Energiei. 
În funcția de președinte al ANRE a fost ales Dumitru Chiriță, cu 220 de voturi "pentru" și 79 "împotrivă", 
vicepreședinte — Nagy Bege Zoltan, cu 220 de voturi "pentru" și 79 "împotrivă". 
În calitate de membri ai Comitetului de reglementare al ANRE au fost aleși Cornelia Sulger, cu 219 voturi "pentru" 
și 80 "împotrivă" și Gheorghe Gabriel Gheorghe, cu 219 voturi "pentru" și 80 "contra". 
Votul a fost secret, cu buletine. 
Cei patru se numesc pe o perioadă de cinci ani, pe locurile rămase vacante prin încetarea mandatului început la 
data de 23 octombrie 2012, potrivit Hotărârii Parlamentului României. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ziua marii 'graţieri': Semnătura ministrului Justiţiei scoate sute de persoane din închisori într-o singură zi 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunțat că joi va intra în vigoare legea prin care deţinuţii încarceraţi în 
condiţii necorespunzătoare beneficiază de şase zile reduse din pedeapsă pentru fiecare 30 de zile executate. 
Potrivit informaţiilor obţinute de STIRIPESURSE.RO, sute de deputaţi ar putea ieşi din penitenciare în prima zi de 
aplicare a noii legi, iar alte câteva sute ar putea cere eliberarea condiţională. 
Vezi AICI tabelul cu situaţia penitenciarelor! 
Noua lege a fost votată de Parlament în primăvara acestui an şi a fost promulgată de preşedintele Iohannis în luna 
iulie. Pe lângă cele şase zile reduse din pedeapsă la fiecare 30 de zile executate în condiţii necorespunzătoare 
(peste 72 de zile pe an), lege aduce şi alte beneficii pentru deţinuţi, în domeniul muncii prestate pentru reducerea 
pedepsei. 
Potrivit unor surse din Ministerul Justiţiei, aproximativ 20% dintre deţinuţii care vor beneficia de cele şase zile 
reducere la 30 de zile executate vor fi eliberaţi direct. Câţi sunt cei care vor beneficia? Atât Administraţia 
Naţională a Penitenciarelor, cât şi Ministerul Justiţiei refuză să comunice un număr înainte de publicarea în 
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Monitorul Oficial a "Ordinului ministrului justiției pentru aprobarea situaţiei centralizate a clădirilor care sunt 
necorespunzătoare din punct de vedere al condiţiilor de detenţie". 
Proiectul de ordin, publicat pe site-ul ministerului, include şi o anexă cu toate penitenciarele în care condiţiile sunt 
necorespunzătoare. Practic, din document reiese aproximativ 70% dintre clădirile ANP nu sunt conforme, deci 
toate persoanele închise în aceste penitenciare intră pe lista beneficiarilor noii legi. Potrivit ANP, în acest moment 
în România există 25.798 de persoane private de libertate. Un raport al Avocatului Poporului din 2015, bazat pe 
informaţiile comunicate de ANP, numărul locurilor de cazareccalculate conform normelor europene este 18.986. 
Reducerea pedepselor se calculează pentru perioadele petrecute în detenţie începând cu anul 2012. La o analiză 
rapidă, se poate constata că vor fi mii de beneficiari ai noilor norme legale (între 5000 şi 10.000), din care 20% vor 
putea fi eliberaţi direct pentru că îşi vor fi ispăşit pedepsele. Numărul celor eliberaţi poate ajunge de la câteva 
sute, până la mai bine de 2000 de persoane. 
Oficial, numărul persoanelor care beneficiază de reducerea pedepsei va fi anunțat într-o conferință de presă, 
vineri, de la ora 10.00, a precizat ministrul Justiției pentru STIRIPESURSE.RO. 
Noile prevederi legale vin pe fondul creşterii numărul de cereri din România, aflate pe rolul CEDO, având ca obiect 
acordarea unor despăgubiri pentru condiții necorespunzătoare de detenție. Până la construirea de noi 
penitenciare şi modernizarea celor existente (soluţie pe termen lung), s-a recurs la un set de măsuri menite să 
asigure reducerea aglomerării din închisori. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul Tudose anunță Taxa de solidaritate și Renunță la Taxe ZERO pentru salariile sub 2000 de lei 
ngajatorii vor fi plăti o ”taxă de solidaritate”, care va fi ”de 2%”, a anunţat, miercuri seară, la Antena 3, ministrul 
Finanţelor Publice, Ionuţ Mişa, care a precizat că taxa ar urma să fie introdusă de anul viitor. De asemenea, 
eliminarea impozitului pentru veniturile sub 2.000 de lei brut va fi amânată. 
"Va mai fi o taxă de 2% care va reveni angajatorului", a anunţat Mişa. Ulterior, el a spus că este o taxă prevăzută 
la nivelul Comisiei Europene, care se aplică şi în sistemul de stat, şi în mediul privat. 
"Există o directivă europeană care ne obligă să aplicăm un anumit procent fondurilor de salarii", a precizat 
ministrul Finanţelor, spunând că această taxă nu poate fi eliminată sau comasată cu alte categorii de contribuţii. 
La sfârșitul lunii iulie, întrebat dacă s-a mai discutat despre introducerea taxei de solidaritate și care este 
concluzia, șeful Executivului, Mihai Tudose, a răspuns: „Concluzia, astăzi, este că putem să o trecem la discutate și 
uitate”. Tudose a precizat că, după simulările făcute, s-a constatat că efectele introducerii acestei taxe ar fi fost 
mai mult în planul imaginii. „Era prea puțin pentru a face ceva și prea mare deranjul”, a spus șeful Guvernului. 
Ministrul Finanţelor a mai anunţat că impozitul pe venit va fi de 10% pentru toate persoanele, inclusiv pentru cei 
cu salarii de sub 2.000 de lei. 
"Scăderea de la 16% la 10% va intra în vigoare de la 1 ianuarie 2018 pentru absolut toate veniturile”, a precizat 
Mişa. 
În ceea ce priveşte impozitul zero pentru salariile mai mici de 2.000 de lei, Ionut Mişa a răspuns: „Această măsură 
nu va fi implementată”. 
În campania electorală PSD anunţa că impozitul pe venit va scădea de la 16 % (2016) la 0 % la 1 ianuarie 2018 
pentru salariaţii care au minim 2.000 de lei brut pe lună şi de la 16 % la 10 % (2018) pentru cei cu un salariu brut 
lunar de peste 2.000 de lei. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Anunțul care i-a speriat pe români: când revine TAXA AUTO 
Îngrămădeală la Registrul Auto! Românii cu maşini second-hand, aduse din ţările din Vest, vor să le 
înmatriculeze de teamă că va fi introdusă o nouă taxă pe mediu. Valul de înmatriculări a crescut şi cu 80% faţă 
de aceeaşi perioadă a anului trecut, transmite Realitatea TV. Ministrul Mediului susține, însă, că nu va exista o 
nouă taxă. 
Reprezentanţele Registrului Auto Român din toată ţara au fost luate cu asalt de oamenii care vin să îşi 
înmatriculeze maşinile, speriaţi că va apărea o nouă taxă de mediu. 
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”Toată lumea încearcă să își omologheze, că de la 1 se bagă taxa. Le e frică tuturor să rămână cu mașina 
neînmatriculată”, spun oamenii. 
”Din păcate, nu ne ajută cu nimic să stăm la cozi. În Germania, am făcut acolo în 15 minute față de aici stau o zi 
întreagă și vin a doua zi să îl iau!”, s-a plâns un șofer. 
Numărul programărilor pentru revizii tehnice, pentru obținerea certificatului de înmatriculare, a crescut și cu 80% 
față de aceeași perioadă din 2016. 60.000 de autovehicule sunt verificate lunar de RAR. Cele mai aglomerate 
centre sunt cele din Moldova, unde programări se mai pot face abia în februarie 2018. Îmbulzeală e și în Capitală. 
Ministrul Mediului anunță că la nivelul Ministerului a fost constituit un grup ce va gândi măsuri pentru ca importul 
de maşini la mâna a doua să nu mai crească. 
”Nu este vorba despre o nouă taxă. Așa cum poluatorul plătește, pe această Directivă europeană, pe aceasta vom 
merge legat de emisii”, spune ministrul Mediului. 
 
Coaliția de guvernare ia în calcul și mărirea fondurilor pentru programul Rabla pentru a stimula cumpărarea de 
mașini noi. Ultimele 3.800 de tichete din Program s-au dat în doar 30 de minute. În primele opt luni ale anului s-
au înmatriculat 337 de mii de maşini second hand și doar 81 de mii de autoturisme noi. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Oficial: Sevil Shhaideh, o nouă funcție în Guvern 
Sevil Shhaideh a fost numită în funcția de consilier de stat în cadrul aparatului de lucru al Guvernului, potrivit unei 
decizii a premierului Mihai Tudose, publicată miercuri în Monitorul Oficial. 
 
Premierul a anunțat încă de vinerea trecută, la finalul CExN al PSD, numirea lui Sevil Shhaideh în cadrul 
Guvernului. 
„Ca și consilier, domnia sa ne va ajuta foarte mult pe ceea ce are experiență și cred că e cea mai bună din țară 
în această zonă în ceea ce înseamnă dezvoltarea regională, reforma administrativă”, a susținut prim-ministrul. 
Sevil Shhaideh a demisionat, săptămâna trecută, din funcția de vicepremier și ministru al Dezvoltării. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Trade Winds - la București; premierul Tudose și mai mulți miniștri participă la eveniment 
Premierul Mihai Tudose și mai mulți membri ai Cabinetului său vor participa, în perioada 18 - 20 octombrie, la cel 
mai mare eveniment de promovare comercială organizat anual de către Departamentul american al Comerțului - 
Trade Winds, aflat la a zecea ediție. 
Potrivit unui comunicat al Guvernului, aproximativ 100 de companii americane vor veni la București și vor avea 
contacte cu peste 50 de firme românești, prilej pentru dezvoltarea unor proiecte comune. 
"Inițiativa Departamentului Comerțului al SUA de a organiza cea de a zecea ediție a Trade Winds în România și în 
alte patru state din Europa de Sud-Est — Bulgaria, Croația, Grecia și Serbia — demonstrează importanța pe care 
Administrația SUA o acordă acestei regiuni și, în mod special, țării noastre. Guvernul României a abordat cu 
importanța cuvenită acest forum economic de amploare și împreună cu echipa mea am răspuns pozitiv tuturor 
solicitărilor primite din partea Ambasadei SUA și a Commerce Department", a afirmat premierul Mihai Tudose, 
potrivit comunicatului Guvernului. 
Între firmele americane care vor participa la ediția a zecea a Trade Winds se numără atât companii consacrate, 
precum IBM, producătorul rachetelor Patriot — Raytheon, Kestral, Harris Corporation (space intelligence), SAS 
Institute (software), Perry Baromedical Corporation (producător de echipamente medicale), cât și IMM-uri din 
SUA, care reprezintă un interes deosebit pentru țara noastră, în special din perspectiva transferului de know-how 
și a inovării, se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Iohannis a discutat telefonic cu omologul ucrainean despre Legea educației 
Președintele Klaus Iohannis a avut miercuri o convorbire telefonică cu omologul său ucrainean, Petro Poroșenko, 
la solicitarea acestuia, principala temă de discuție fiind Legea educației recent adoptată în Ucraina. 
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"Președintele României a exprimat în termeni fermi nemulțumirea față de adoptarea legii, care produce efecte 
negative asupra dreptului la educație în limba maternă al persoanelor aparținând minorităților din Ucraina, 
inclusiv cea română. Președintele Klaus Iohannis a arătat că, înainte de acest demers, ar fi trebuit să existe o 
consultare riguroasă cu reprezentanții minorităților naționale din Ucraina și cu statele vecine cu care acestea sunt 
înrudite", precizează Administrația Prezidențială, într-un comunicat transmis AGERPRES. 
De asemenea, șeful statului a reiterat poziția părții române cu privire la faptul că articolul 7 al legii, așa cum este 
formulat în prezent, diminuează semnificativ drepturile persoanelor aparținând minorității române în ceea ce 
privește asigurarea învățământului în limba maternă. 
Klaus Iohannis i-a solicitat omologului său ca Ucraina să își respecte angajamentele asumate constant față de 
partea română privind respectarea normelor și standardelor internaționale relevante în domeniul protecției 
drepturilor persoanelor aparținând minorităților naționale, arată sursa citată. 
"Președintele României a atras atenția, totodată, că este important ca nivelul și calitatea învățământului în limba 
română să nu fie afectate de noile norme și a evidențiat că învățarea limbii oficiale a statului unde trăiesc 
minoritățile nu trebuie să fie realizată în detrimentul limbii materne a minorităților", se precizează în comunicat. 
Șeful statului a reiterat și sprijinul constant al României pentru parcursul european al Ucrainei și integritatea 
teritorială a acestei țări. 
"Președintele Ucrainei a arătat că înțelege pe deplin preocupările părții române și a transmis angajamentul ferm 
al autorităților ucrainene pentru găsirea unei soluții la problemele create de adoptarea legii, astfel încât drepturile 
persoanelor aparținând minorității române de a învăța în limba lor maternă să nu fie afectate. Președintele 
ucrainean a asigurat, de asemenea, că opinia Comisiei de la Veneția cu privire la Legea Educației, care a fost 
solicitată recent de partea ucraineană, va fi respectată", se arată în comunicat. 
Președintele Petro Poroșenko a reiterat invitația adresată omologului român de a efectua o vizită în Ucraina. În 
acest context, președintele Iohannis a subliniat că această vizită, care trebuia să aibă loc în luna octombrie și care 
a fost amânată de partea română ca urmare a situației create de adoptarea Legii educației, va avea loc după 
remedierea corespunzătoare a problemelor provocate de acest act normativ, se precizează în comunicatul 
Administrației Prezidențiale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Turismului: Paguba produsă de Omnia Turism este cea mai mare de după revoluție 
Paguba produsă de Omnia Turism este cea mai mare de după revoluție, în condițiile în care agenția a vândut 
pachete de aproximativ 7,5 milioane de euro pentru anul 2018 unui număr de 8.500 de clienți, iar pentru 
perioada 17 octombrie - 31 decembrie 2017 au mai fost încasați 433.000 de euro de la 202 turiști, a declarat, 
miercuri, ministrul Turismului, Mircea Titus Dobre, într-o conferință de presă. 
"Din punct de vedere al legalității si al moralității, această agenție de turism funcționa perfect, îndeplinea toate 
caracteristice unei agenții de bună credință. Erau clienți care mergeau de 10 ani cu această agenție. Ce vă pot 
spune la această oră este că pentru perioada 17 octombrie — 31 decembrie 2017 sunt 433.139 de euro încasați 
de la persoane fizice și juridice, respectiv 202 clienți care trebuiau să plece în excursie. Nu se mai poate, compania 
nu mai are acești bani. Fac apel către toate persoanele care au pachete achiziționate prin această agenție să nu se 
mai deplaseze chiar dacă au biletele de avion plătite, pentru că acele cazări nu sunt achitate. De asemenea, 
pentru anul 2018 sunt vândute pachete de aproximativ 7,5 milioane de euro pentru 8.500 de clienți, persoane 
fizice și juridice. Cred că este cea mai mare pagubă realizată de o agenție de turism de după revoluție încoace. 
Este un lucru grav", a explicat Dobre. 
Acesta a precizat că Omnia Turism, companie prezentă pe piață din anul 1991 mai avea în conturi numai 30.000 
de euro, iar ANAF va intra în control în această zonă pentru că în prezent nu poate preciza la cât se ridică paguba 
produsă bugetul statului. 
În prezent, sunt 244 de turiști plecați prin Omnia Turism, o parte dintre ei luând decizia să își plătească singuri 
cazarea. 
Dobre a mai precizat că anul acesta a ridicat 88 de licențe agențiilor de turism din piață, la ora actuală existând 
2.061 de agenții de turism cu licență pe piața românească. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Bilanț 100 de zile de guvernare: Au fost revitalizate Complexul Energetic Oltenia și Complexul Energetic Hunedoara 
Revitalizarea a două dintre marile companii la care statul este acționar, Complexul Energetic Oltenia și Complexul 
Energetic Hunedoara, precum și finalizarea unei investiții de 23,5 milioane lei la CE Oltenia se numără printre 
obiectivele îndeplinite de către actualul Cabinet, în domeniul energiei, potrivit unui document obținut de 
AGERPRES. 
"Au fost revitalizate două dintre marile companii la care statul este acționar: Complexul Energetic Oltenia 
înregistrează pentru prima oară profit, raportând pentru primul semestru al anului un profit net de peste 307 
milioane lei. Complexul Energetic Hunedoara și-a diminuat pierderile în prima jumătate a anului cu 52,4% față de 
aceeași perioadă a anului trecut. Am finalizat investiția de 23,5 milioane lei, la CE Oltenia, pentru modernizarea și 
retehnologizarea termocentralei Ișalnița", se arată în textul documentului. 
De asemenea, a fost semnat un Acord de urgență cu Bulgaria, care prevede acordarea reciprocă de ajutor în 
situația în care unul dintre state întâmpină dificultăți în alimentarea cu energie electrică. 
"A fost înființat Centrul Național de Management al Apei Grele, pentru gestionarea la nivel național a resursei 
importante de apă grea a României, măsură importantă în contextul negocierilor pentru reactoarele nucleare 3 și 
4 de la Cernavodă. Negocierile cu partenerii chinezi pentru reactoarele 3 și 4 s-au intensificat. Numai în luna 
septembrie au avut loc opt runde de negocieri", se menționează în bilanț. 
Conform aceleiași surse, proiectul gazoductului BRUA, care va asigura accesul gazului românesc pe piețele central-
europene, a fost deblocat la reuniunea grupului la nivel înalt CESEC, desfășurată în luna septembrie, la București. 
Totodată, Romgaz a început construcția unei noi centrale pe gaz, la Iernut, fiind vorba de cea mai mare investiție 
făcută de o companie de stat din energie în ultimii ani, în valoare de 268 milioane de euro, fără TVA. 
Totodată, Ministerul Energiei a primit calitatea de autoritate competentă în privința exploatărilor viitoare din 
Marea Neagră, susțin autorii documentului. 
Este amintită și a 10-a sesiune a Comisiei mixte interguvernamentale de colaborare economică România — 
Republica Moldova, unde s-a convenit: interconexarea rețelelor electrice dintre cele două țări (investiția inițială 
fiind estimată la circa 300 milioane euro, dintre care 40 milioane sub formă de grant UE). De asemenea, cele două 
state doresc să acționeze împreună în vederea extinderii finanțării europene a gazoductului Iași-Ungheni-
Chișinău, cu 10 milioane de euro. 
De asemenea, este menționată interconectarea dintre România și Serbia printr-o Linie Electrică Aeriană nouă de 
400 kV, pe relația Reșița-Pancevo. "Ministerul Energiei a înființat o comisie care verifică dacă investițiile făcute de 
distribuitorii de energie sunt în concordanță cu termenii contractelor de concesiune și dacă facturile reflectă în 
mod real serviciile oferite", mai afirmă realizatorii bilanțului. 
În ce privește capitolul "Comunicații și societate informațională" este amintită elaborarea, în termenul prevăzut în 
programul de guvernare, a Planului de redresare a companiei "Poșta Română". Planul a fost aprobat prin 
memorandum de către Guvern în ședința din 27 septembrie. 
"Am demarat 'Proiectul de incluziune socială'. Comunitățile beneficiare vor fi sprijinite prin: dotarea cu 
echipamente conectate la Internet; acces public gratuit la Internet; furnizarea de programe de formare în 
domeniul IT&C", evidențiază autorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
 

 Oltchim va fi vândut pe bucăți. Valoarea de piață a activelor este de 300 de milioane de euro 
Telenovela Oltchim pare să ajungă la final, după cinci ani în care statul a încercat în repetate rânduri să vândă 
Compania. Singurul producător de sodă caustică din Europa Centrală va fi vândut pe bucăţi. Statul rămâne 
acţionar majoritar, însă doar pe ce rămâne din combinatul chimic. În maxim doi ani, Oltchim va dispărea, spun 
administratorii companiei. 
Trei companii se bat pentru a cumpăra clădirile, utilajele şi echipamentele Oltchim. Preţul de licitaţie pentru 
active a pornit de la 300 de milioane de euro. 
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Statul nu va încasa niciun leu însă din vânzarea Oltchim, până nu vor fi achitate toate datoriile către creditori. 
Combinatul se află în insolvență din anul 2013. 
Nu este prima încercare de vânzare a gigantului chimic din Vâlcea. În urmă cu cinci ani, Dan Diaconescu aducea 
bani în maşini blindate în faţa sediului ministerului Economiei pentru a cumpăra Oltchim. Ulterior, tranzacţia a 
fost anulată pe motiv că Patronul OTV nu a putut dovedi că deţine banii promişi. 
Deşi urmează să fie vândut, Oltchim a ieşit pe profit în prima jumătate a acestui an. Combinatul este singurul 
producător de sodă caustică din Europa Centrală și de est și are în prezent două mii angajați. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Mare ATENȚIE! Mii de posturi, scoase la concurs în România! Salariul ajunge la peste 1.500 de euro - ce se 
caută 
Românii care își caută de muncă sau vor să-și schimbe actualul loc de muncă primesc o veste extraordinară. Mii 
de posturi sunt scoase la concurs în țara noastră. 
La sfârșitul săptămânii, la București, va avea loc târgul Angajatori de Top, iar acolo și-au anunțat prezența peste 
100 de companii. Angajările se fac în domenii variate: de la IT&C, inginerie, vânzări și marketing, la achiziții-
logistică-aprovizionare, controlul calității, design, juridic, PR, comunicare sau resurse umane. 
În funcție de experiența fiecăruia și industria în care activează compania, angajatorii oferă salarii atractive. Astfel, 
potrivit organizatorilor, pentru programele de internship, majoritatea angajatorilor oferă salarii în intervalul 300-
400 euro, iar pentru poziţiile entry-level între 400 și 500 euro. 
Mai mult, cei care au un nivel mediu de experiență pot primi salarii în intervalul 500-700 euro, iar, pentru poziţiile 
dedicate candidaţilor cu nivel senior, remuneraţia ajunge la 1.000-1.500 euro, chiar și la peste 1500 euro. 
Beneficiile non-salariale oferite de angajatori reprezintă, de asemenea, o componentă importantă a ofertei 
salariale. Majoritatea companiilor oferă între 10-30% beneficii nonsalariale din totalul pachetului de beneficii. 
Câteva dintre cele mai frecvente beneficii sunt: tichete de masă, asigurări medicale, bonus de performanță, 
program de lucru flexibil, prime de Paște /Crăciun, asigurări de viață, decontarea transportului, discount-uri 
pentru produsele/serviciile companiei, posibilitatea de a lucra de acasă, sprijin financiar pentru traininguri, scriu 
jurnaliștii de la incont.știrileprotv.ro. 
(Sursa: stirileprotv.ro) 
 

 Mihai Tudose l-a luat la mișto pe ministrul Transporturilor, Felix Stroe: Ce a putut spune noul ministru în 
ședința de Guvern  
Mihai Tudose a condus, pentru prima dată, ședința de guvern în variantă remaniată. Felix Stroe, Paul Stănescu și 
Marius Nica sunt noii titulari de la Transporturi, Dezvoltare și Fonduri Europene care au participat la o ședință a 
executivului condus de Tudose. Așa cum era de așteptat, Tudose n-a rata ocazia de a ieși în evidență. Dacă nu a 
mai certat pe nimeni, premierul a trecut în cealaltă extremă. L-a luat la mișto pe Felix Stroe, noul ministru al 
Transporturilor. 
Totul după ce Stroe a spus că la ministerul la care e acum șef se va continua ceea ce s-a făcut până azi, în 
condițiile în care predecesoru său, Răzvan Cuc, a fost remaniat pentru incompetență, și se va munci ”câte 30 de 
zile pe lună, fără sărbători”. Aici a intervenit Tudose, care i-a adus aminte lui Stroe că luna februarie nu are 30 de 
zile. 
Felix Stroe: Se continuă ceea ce s-a făcut până azi, se mărește ritmul, se va lucra câte 30 de zile pe lună, câte e 
nevoie în fiecare zi, fără sărbători, ca să dăm vești bune românilor ca să vadă cu ochii lor că ceea ce e scris în 
programul de guvernare se înfăptuiește în tocmai. 
Mihai Tudose: Să facem o dispensă pentru luna februarie, vă rog, doar pentru februarie. 
Felix Stroe: 28 de zile pentru februarie.”, a fost schimbul de replici dintre cei doi, în hohotele de râs a celorlalți 
participanți. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ŞOC Ce prag cere Liviu Dragnea pentru abuzul în serviciu  
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Şeful PSD, Liviu Dragnea, şochează în privinţa unei prevederi din legile justiţiei. Acesta i-a transmis ministrului 
Justiţiei, Tudorel Toader ce prag ar trebui să pună la abuzul în serviciu. 
"Eu nu fac recomandări în privinţa legilor justiţiei, doar o să îmi spun un punct de vedere după ce o să văd o 
formă. Habar nu am. Dacă ar fi după mine, ar fi 0 prag, dar înţeleg că e o decizie a Curţii  Constituţionale", a 
anunţat Dragnea care a vorbit şi despre proiectul de lege a bugetului şi despre legea pensiilor. 
"Să avem proiectul de lege al bugetului şi pe urmă discutăm. Sunt diferenţe foarte mari la pensii. Pensii diferite la 
oameni care au avut aceeaşi funcţie şi au muncit acelaşi număr de ani. Există trei variante la legea pensiilor. Cât 
de curând va începe recalcularea pensiilor. Autostrada Bucureşti Braşov va fi primul proiect care se va discuta", a 
mai spus Dragnea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CUTREMUR total în SERVICII și DNA: Ancheta pe care o deschide Comisia pentru controlul SRI împotriva șefei 
DNA, Laura Codruța Kovesi 
Se prefigurează un cutremur total în servicii și DNA! Preşedintele Comisiei pentru exercitarea controlului 
parlamentar asupra activităţii SRI, Claudiu Manda, a declarat că va cere SRI informații despre vizitele pe care șefa 
DNA, Laura Codruța Kovesi, le-a avut în două sedii ale Serviciului, în 2014. Cererea vine după ce Comisia l-a audiat 
pe Daniel Dragomir, fost ofițer SRI, care a prezentat și e-mailul în care un nume important al Serviciului l-a 
susținut pe un fost președinte al Camerei Deputaților. 
”Domnul Daniel Dragomir a prezentat mailul prin care o persoană din conducerea SRI a susținut un fost șef al 
Camerei Deputaților. A prezentat și detalii despre un soft pe care doar SRI îl avea, dar care e prezent în multe 
dosare ale DNA.Ne-a mai spus un lucru şi am fost toţi de acord, membrii comisiei, să solicităm SRI pe toată 
perioada anului 2014, dacă nu mă înşel, să vedem de câte ori doamna Laura Codruţa Kovesi s-a aflat la sediile SRI 
"K2" şi "T14". Este vorba despre vizitele pe care le-a făcut şi ne interesează doar cele pe care le-a făcut după ora 
17,00, nu în timpul programului. Care sunt persoanele care au mai participat la aceste întâlniri şi ne-a sugerat să 
identificăm dacă aceste întâlniri precedau cumva hotărâri judecătoreşti de a doua zi. Abia după ce o să avem 
aceste materiale o să putem să identificăm, să căutăm sau să îl determinăm pe domnul Dragomir să ne spună 
explicit la ce se referă.”, a spus Manda. 
Majoritatea miniştrilor din perioada 2012 - 2016, dar şi un număr impresionant de parlamentari, în general cei 
care sunt mai importanţi sau mai vocali, cam de la fiecare partid, ar fi fost interceptaţi pe mandate de siguranţă 
naţională, a afirmat miercuri fostul secretar de stat în Ministerul Justiţiei, Ovidiu Puţura, la Comisia parlamentară 
de control al activităţii SRI, citat după audiere, în cadrul unei conferinţe de presă, de preşedintele comisiei, 
Claudiu Manda. 
"Ce ne-a şocat a fost - spunând că atât timp cât s-a ocupat în cadrul Ministerului Justiţiei şi avea acces la acest fel 
de informaţii, având calitatea de şef al structurii de securitate, în perioada în care a fost, şi vorbim de perioada 
2012 - 2016, guvernarea respectivă - majoritatea miniştrilor au fost interceptaţi pe mandate de siguranţă 
naţională, iar din Parlament, din ce îşi aduce domnia sa aminte, un număr impresionant de parlamentari, în 
general cei care sunt mai importanţi sau mai vocali, cam de la fiecare partid", a precizat Manda. 
El a adăugat că acestea sunt afirmaţii ale lui Ovidiu Puţura, care trebuie probate. 
"Sunt afirmaţii ale domniei sale. Rămâne să vedem dacă se probează aceste lucruri şi o să încercăm să probăm în 
schimbul de documente cu SRI. 
A spus că există martori pe care domnia sa i-a indicat şi că, în momentul în care a fost judecat, a fost o pauză de 
câteva minute, judecătorul a părăsit sala şi a avut o întâlnire cu un ofiţer din conducerea SRI, lucru pe care trebuie 
să vedem dacă s-a întâmplat şi dacă este legal, după care s-a întors, a continuat audierile şi a şi stabilit în 
pronunţare decizia. 
Judecătorul a spus că nu se simte bine, vrea o pauză de cinci minute, după care s-a retras, s-a simţit foarte bine şi 
a continuat încă vreo câteva ore audierile.Sunt lucruri care îl vizează, nu suntem obligaţi să le luăm cu titlu de 
lucru definitiv, dar a indicat inclusiv persoane pe care să le invităm la comisie şi speranţa domniei sale este că vor 
proba.Aşteptam să mă întrebaţi cine este persoana care a fost la ÎCCJ pe care domnul Puţura îl prezintă comisiei. 
Cine e? E vorba despre persoana care se ocupă cu câmpul tactic. A fost o persoană din conducerea SRI care ne-a 
explicat cum e cu câmpul tactic.", a menţionat Manda. 
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Ovidiu Puţura a prezentat la audierea de miercuri de la Comisia parlamentară pentru controlul SRI o situaţie în 
care, relativ la perioada cât a fost în Ministerul Justiţiei, susţine că "există judecător condamnat şi judecători 
anchetaţi pentru infracţiunea de abuz în serviciu formulată de DNA", a declarat după audiere preşedintele 
comisiei, Claudiu Manda.  
 
"Singurul motiv fiind că soluţia pe care au dat-o într-un dosar nu era soluţia pe care o aşteptau probabil procurorii 
DNA sau care nu era în opinia procurorilor DNA. Şi pentru acest caz înţeleg că există o doamnă judecătoare 
condamnată deja şi alte trei persoane dintr-un alt complet la care ne-a făcut referire", a declarat Manda. 
Ovidiu Puţura, fost secretar de stat în Ministerul Justiţiei, a fost audiat miercuri la Comisia parlamentară pentru 
controlul activităţii SRI. 
Puţura a fost condamnat definitiv de ÎCCJ la cinci ani de închisoare cu executare, pentru fapte de corupţie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ALERTĂ - Academia SRI anunţă anchetă după autodenunţul lui Teodorovici 
Academia Naţională de Informaţii reacţionează la declaraţiile de marţi seara ale senatorului Eugen Teodorovici, de 
la TVR. Acesta a afirmat că a primit o diplimă de la Academia SRI deşi nu a urmat niciun curs. 
"Domnul Eugen Teodorovici a absolvit Colegiul Național de Informații în 2013, un curs posuniversitar de 45 de zile 
dedicat civililor. Senatul actual al Academiei Naționale de Informații „Mihai Viteazul” (ANIMV) s-a autosesizat 
pentru a verifica condițiile de absolvire în cazul domnului Teodorovici. Vă informăm că rezultatul acestor verificări 
va fi comunicat public pe site-ul ANIMV", precizează Academia SRI, într-un răspuns pentru STIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Coreea de Nord amenință SUA cu un "atac inimaginabil" ca urmare a exercițiilor militare comune cu Seulul 
Regimul nord-coreean a condamnat joi cu duritate manevrele navale comune SUA-Coreea de Sud din această 
săptămână și a amenințat că va răspunde lansând un "atac inimaginabil", transmite EFE. 
Comitetul de Urgență Contra Exercițiilor de Război Nuclear, organism al Phenianului, a criticat mobilizarea de 
către Washington în jurul peninsulei a unor active strategice nucleare, relevă o informație difuzată de agenția 
nord-coreeană de stat KCNA. 
Pentagonul a desfășurat portavionul cu propulsie nucleară USS Ronald Reagan și două distrugătoare, între alte 
nave, pentru aceste manevre ce se vor încheia pe 20 octombrie. 
"Statele Unite și-au pierdut rațiunea punând sub nasul nostru obiective pe care noi le-am stabilit ca primare. Ar 
trebui să se aștepte la un atac inimaginabil", arată textul citat. 
Comitetul nord-coreean adaugă că Washingtonul a desfășurat de asemenea submarinul nuclear USS Michigan, a 
cărui participare nu au fost confirmată oficial. 
"Aceasta demonstrează că SUA și marionetele lor (cu referință la Coreea de Sud) se pregătesc pentru un "atac 
preventiv" la adresa Coreei de Nord", consideră comitetul menționat. 
Războiul verbal între Phenian și Washington a atins punctul culminant în timpul Adunării Generale a ONU, în care 
președintele american, Donald Trump, a amenințat cu distrugerea Coreei de Nord, iar aceasta a răspuns cu 
avertismentul că va realiza un test nuclear în Pacific. 
EFE mai notează că tensiunea dintre cele două state a ajuns la niveluri nemaiîntâlnite de la războiul coreean 
(1950-1953). 
SUA și Coreea de Sud au început luni manevre navale comune în Marea Japoniei și în Marea Galbenă, în contextul 
creșterii tensiunilor între Washington și Phenian, a anunțat dpa. 
Aproximativ 40 de nave militare, printre care portavionul USS Ronald Reagan și două distrugătoare americane, iau 
parte la exercițiile care vor dura cinci zile, potrivit Ministerului Apărării sud-coreean. Cele două țări desfășoară 
periodic exerciții aeriene, navale și terestre comune, în timp ce Coreea de Nord acuză Washingtonul că folosește 
aceste aplicații militare pentru a pregăti un atac asupra sa. 
Tensiunile în regiunea Peninsulei Coreene au sporit în ultimele luni, președintele american Donald Trump și liderul 
nord-coreean Kim Jong-Un fiind protagoniștii unui adevărat război al declarațiilor, marcat de amenințări reciproce 
extrem de dure. 
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Totuși, duminică secretarul de stat american Rex Tillerson a susținut că liderul de la Casa Albă este favorabil unei 
soluționări diplomatice a disputei legate de programul nuclear nord-coreean. ''Acele eforturi diplomatice vor 
continua până la căderea primei bombe'', a declarat Tillerson pentru postul de televiziune CNN. 
Phenianul a realizat în ultimele 12 luni numeroase teste cu rachete balistice și două teste nucleare, încălcând 
rezoluțiile ONU. În urma celui mai recent test nuclear, desfășurat în luna septembrie, Consiliul de Securitate al 
Națiunilor Unite a extins sancțiunile impuse Coreei de Nord de către comunitatea internațională. 
(Sursa: Agerpres) 
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